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با وجود تاکید مســئولان آموزشــی و بهداشتی کشور 
مبنــی بر آغاز ســال تحصیلی جدید بــه صورت مجازی 
برخی مدارس دانش آمــوزان را مجبور به حضور اجباری 
کــرده اند.به گزارش مهــر، هفته آینده ســال تحصیلی 
۱۴۰۱-۱۴۰۰ در روز ســوم مهرماه آغاز می شــود، سال 
تحصیلی که همچون مهر ســال گذشــته به صورت غیر 
حضــوری و با حضور بر خط دانش آموزان در همه مقاطع 
آغاز می شــود، آغازی که اگر چه شور و نشاط حضور در 
مدرســه را ندارد، اما به دلیل عدم انجام واکسیناســیون 
دانــش آموزان منطقی بــه نظر می رســد.با وجود تاکید 
وزارت آموزش و پرورش و ادارات آن در اســتان ها مبنی 
بر مجازی بودن کلاس ها و جشــن آغاز ســال تحصیلی، 
در مقاطع مختلف تحصیلی زمزمه هایی مبنی بر حضوری 
 بودن جشن آغاز ســال در برخی مدارس استان اصفهان

 شنیده می شود  
در یکــی از این مدارس که در شهرســتان نجف آباد 
واقع شده اســت، حتی پا را فراتر از جشن آغاز تحصیلی 
گذاشــته و امتحاناتــی از پایه تحصیلی گذشــته نیز به 
صــورت »حضــوری« در دروس عربی، زبان انگلیســی و 
ریاضی برگزار می شــود.اولیای یکی از دانش آموزان این 
مدارس گفت: برای ما عجیب نیســت که جشن آغاز سال 
تحصیلی حضوری اســت، از قبل اطلاع داده شده بود که 
برخی کلاس ها نیز حضوری اســت و توجهی به اعتراض 
و نگرانی خانواده ها نیز نمی شــود.او ادامه داد: من نگرانی 
زیادی برای فرستادن فرزندم به مدرسه دارم، اما از همین 
ابتدای سال مدرسه تهدید به کاهش نمره انضباط می کند 

و من نیز راهی جز فرســتادن فرزندم که هنوز نیز واکسن 
نزده ندارم.

این شــخص اضافه کرد: اصلًا عجیب نیست که جشن 
آغاز سال حضوری اســت، دیگر مدارس نیز در نجف آباد 
به صورت حضوری سال تحصیلی را آغاز می کنند و من از 
دوســتانم که جویا شدم آن ها نیز فرزندان خود را در اول 
سال تحصیلی به مدرســه خواهند فرستاد، نمی دانم چرا 

امر مستقیم ستاد ملی کرونا اینجا اعمال نمی شود.یکی از 
معلمان شــاغل در این شهرستان نجف آباد گفت: شورای 
مدرسه به ما اعلام کرد باید برای بچه های کلاست جلسه 
حضــوری بگذاری تا تو را بشناســند و برخی کلاس های 
آن ها نیــز باید به صورت حضوری باشــد.این معلم ادامه 
داد: با وجود مشکلات آموزش مجازی بعید می دانم کسی 
از قشــر معملان راضی باشد برای آموزش سلامت بچه ها، 

خودش و حتی خانواده اش به خطر بیفتد و بهتر است بعد 
از انجام واکسیناســیون مدارس حضوری شود.شیوه نامه 
۰_۶ ابلاغی به مدارس نیز نشان می دهد تمام آموزش ها 
و جشــن ها برای تعداد بیشــتر از ۵۰ نفر باید به صورت 
مجازی برگزار شود که بر اساس آن مدارس حق برگزاری 

چنین جشن هایی را ندارند.
امیرپورمعاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش 
و پرورش استان اصفهان در خصوص اجبار دانش آموزان 
برخی از مدارس برای حضور در مدرسه و برگزاری آزمون 
ورودی، گفت: در شــیوه نامه ای که برای مدارس ارســال 
شــده نوشــته شــده مدارس کمتر از ۵۰ نفرکلاس ها و 
جشــن ها به صورت حضوری اســت، زیرا در این تعداد با 
رعایــت فاصله ها احتمال ابتلاء کاهــش پیدا می کند.وی 
افزود: اگر مدرســه ای که جمعیت بالای ۵۰ نفر اســت و 
بخواهد برنامه یا کلاسی را به صورت حضوری برگزار کند 
نهایتاً از هر کلاس چهار یا پنج نفر می توانند در مدرســه 
حضور پیدا کنند نه اینکه همه دانش آموزان به مدرســه 
فراخوانده شــوند و این امر امکان پذیر نیست و گزارشی 
نیز به دست ما نرسیده است.معاون تربیت بدنی و سلامت 
اداره کل آمــوزش و پرورش اســتان اصفهان تاکید کرد: 
مدارس فنی حرفه ای به دلیل اینکه اکثر واحد های درسی 
به صورت کارگاه اســت و برگــزاری کلاس ها به صورت 
مجــازی معنی ندارد و این مدارس و هنرســتان ها فضای 
خیلــی بزرگی برای دانش آموزان دارند و تا تعداد ۱۵ نفر 
برای آموزش حضوری مشکلی ندارد، اما حتی این مدارس 

نیز هنوز کار خود را به صورت حضوری آغاز نکرده اند.

مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
شهرســتان داراب، با یادآوری اینکه دارابگرد، یکی از آثار 
مهم تاریخی و تمدنی کشور به شمار می رود، تلاش برای 
ثبت جهانی این اثر را یک ضرورت دانست که باید زمینه 
و الزامات آن بــه عنوان یک مطالبه جدی مردمی، فراهم 
شود.مرادی در گفت و گو با ایسنا، گفت: شهرستان داراب 
۹۷ اثر ثبت شــده ملی در زمینه آثــار تاریخی، طبیعی 
و میــراث ناملمــوس دارد که ۹۲ مــورد آن بناها، آثار و 
محوطه هــای تاریخی، ۳ مورد اثر ملــی و ۲ مورد میراث 
ناملموس است.او با یادآوری اینکه برای برخی آثار موجود 
دراین شهرســتان، پرونده ثبت در فهرســت ملی تشکیل 
شــده یا در حال تشکیل اســت، گفت: بقعه دحبه کلبی، 
یکی از آثار تاریخی مذهبی مهم ایران و فارس به شــمار 

می رود که هنوز ثبت ملی هم نشده است.
مرادی خاطرنشان کرد که مدیریت بقعه دحیه کلبی، 
در اختیــار اداره کل اوقاف و امور خیریه اســت، پیگیری 
ثبت این اثر در فهرســت آثار ملی را یک ضرورت دانست.

او با اشــاره به اینکه ۸۰ درصد آثــار، بناها و محوطه های 
تاریخــی ثبت شــده داراب، نیازمند اقدامــات مرمتی و 
حفاظتی اســت، گفت: اعتبارات تخصیــص یافته به این 
بخش، کفایت نیازهــای موجود را نمی کند.مرادی با بیان 
اینکه نیازمند تغییر رویکرد در ســطح کلان و ملی برای 
افزایش اعتبــارات بخش میراث فرهنگی و گردشــگری 
هســتیم، گفت: علیرغــم آنکه اعتبارات مصوب ســالانه 
افزایــش دارد اما میزان تخصیص ایــن اعتبارات کامل و 
رفع کننده نیازها نبوده اســت.او با بیان اینکه داراب یکی 
از شهرستان های دارای ظرفیت برای توسعه گردشگری به 
عنوان یک زیرساخت مهم بهبود و ارتقاء وضعیت اقتصادی 
اســت، گفت: بــرای تقویت گردشــگری نیازمند ایجاد و 
توسعه زیرساخت ها هســتیم و یکی از اولویت های فارس 

و داراب همواره این موضوع بوده است.مرادی اضافه کرد: 
هر ســاله موضوع جذب اعتبارات برای ۵ جاذبه شاخص 
گردشگری طبیعی در شهرســتان داراب را با همکاری و 
مســاعدت فرمانداری دنبال کرده ایم. اما سال گذشته در 
بحث اعتبارات نفت و گاز، اصلا جذبی حادث نشــد.رئیس 
اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی داراب 
با اشاره به اجرایی شــدن طرح مرمت خانه سوخکیان به 
عنوان یکــی از آثار تاریخی این شهرســتان، گفت: یکی 
از اقدامات بی نظیری که ســال گذشــته شاهد آن بودیم، 
اجرای فــاز اول کاوش در تپه هیربدان بود.مرادی با بیان 
اینکه فاز اول این کاوش توسط پژوهشگاه میراث فرهنگی 
اجرایی و انجام شــد، دستاوردهای آن را ارزشمند ارزیابی 
و اضافه کرد: امیدوار هســتیم که تــا تخصیص و تامین 

و جذب اعتبارات لازم، فاز دوم این اقدام باستانشناســی 
و پژوهشــی نیز اجرایی و انجام شــود.این مقام مسئول با 
یادآوری اینکه کاوش باستانشناسی تپیه هیربدان، اولین 
کار پژوهشی جدی در سال های بعد از انقلاب اسلامی در 
شهرستان داراب بوده اســت، یادآور شد که این محوطه 
باســتانی حاوی آثــاری از دوره تمدنی عیلامی مربوط به 

هزاره سوم قبل از میلاد است.

بیــش از ۸۰ درصــد تالاب بیــن المللی 
کانی بــرازان مهاباد در پی بی آبی خشــک 
شــد و آغوشش را به روی مهمانان همیشگی 
بست.به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان از 
مهابــاد، بازدید میدانی خبرنــگاران از کانی 
برازان و تصاویر تالاب خشــک شــده، حاکی 
از تهدید بخش عمده ای از حیات وحش این 
تالاب اســت و اگر اقدامی عاجــل در اینباره 
صــورت نگیرد، فاجعــه تــالاب هورالعظیم 
در کانــی بــرازان مهاباد تکرار می شــود.در 
حالیکه ســالانه طبق برنامه مشخصی بدون 
درنظر گرفتن ملاحظــات جوی و منطقه ای 

میلیون ها مترمکعب آب شــیرین ســد ها به 
دریاچه ارومیه سرازیر می شود، قانون حق آبه 
تالاب های با ارزش بین المللی و ملی به دست 
فراموشی سپرده می شــود، این روند خشک 
شــدن تالاب، نابودی حیات وحش، تصرف و 
تبدیل زمین تالاب ها را درپی داشــته است.

اداره حفاظت محیط  فاروق ســخنور رئیس 
زیســت مهاباد در گفت وگو بــا خبرنگار ما 
اظهار کرد: خشکسالی و عدم مدیریت منابع 

آب، اینبار حیات تالاب کانی برازان مهاباد را 
به صورت جدی تهدیــد کرد و زنگ خطری 
برای پرندگان مهاجر شد.سخنور با بیان اینکه 
امســال آب تالاب کانی بــرازان تا ۸۰ درصد 
کاهش یافت، افزود: چند روز مانده به ســفر 
بخشــی از پرندگان مهاجر قاره های دیگر به 
مهاباد، بخش عمده این تالاب خشــک شده 
و ادامه این روند شــاید در روز های آینده به 
خشک شــدن تمام عرصه تالاب منجر شود.

این مقام مســئول اذعان کرد: تنها ۲۰ درصد 
از مساحت آبی تالاب کانی برازان باقی مانده 
و مســئولان پیگیرند تا در روز های آینده ۳ 
میلیون مترمکعــب آب حق آبه این تالاب را 
از ســد مهاباد رهاســازی و وارد تالاب کنند.
سخنور تصریح کرد: فصل مهاجرت پرندگان 
در ۲ بــازه زمانــی ۱۵ شــهریور و پاییــز 
آغاز می شــود که فصل مهاجــرت پرندگان 
کشــور های اســکاندیناوی به سمت مناطق 

جنوبی آغاز شــده و در مسیر خود مدتی در 
تالاب کانی برازان ماندگار می شــوند و بعد از 
آن به مســیر خود برای مناطق جنوبی ادامه 
می دهند.رئیس اداره حفاظت محیط زیســت 
مهاباد خاطرنشــان کــرد: فرصتی چند روزه 
برای تأمین حق آبه تالاب وجود دارد و انتظار 
داریم رهاســازی به صورت یکباره انجام شود 
تا از برداشــت غیرمجاز جلوگیری شود.تالاب 
کانی برازان مهاباد از ســال ۱۳۸۵ به عنوان 
منطقه شــکار ممنوع معرفی شده و در سال 
۱۳۸۹ نیز به عنوان تالاب بین المللی به ثبت 

رسیده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی از بحران 
جــدی در پناهگاه حیــات وحش نایبنــدان طبس در پی 
خشکسالی حاکم بر این منطقه خبر داد و گفت: گرسنگی 
علت اصلی از بین رفتن وحوش در این پناهگاه است.حسن 
اکبری، گفت: در پی پایش هشت ساعته به همراه معاونین 
و روســای ادارات حفاظت محیط زیســت شهرستان های 
استان در پناهگاه حیات وحش نایبندان طبس با مشاهدات 
صورت گرفته از خشک شدن و از بین رفتن پوشش گیاهی 
منطقه تا تلفات کل و بز، در صورتی که چاره اندیشی نشود، 
آینده روشــنی در انتظار این پناهگاه نخواهد بود.به گزارش 
ایســنا، به نقل از روابط عمومــی اداره کل حفاظت محیط 

زیســت خراســان جنوبی، وی افزود: پناهگاه حیات وحش 
نایبندان یکی از بکرترین و کم تعارض ترین زیســتگاه های 
کشور به لحاظ تعارضات و ورود دام اهلی است که متاسفانه 
خشکســالی های طولانی مدت در کنار تغییر اقلیم سبب از 
بیــن رفتن بخش عمده ای از پوشــش گیاهی این پناهگاه 
وسیع شــده است.مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان 
جنوبــی اظهار کــرد: در پایش های به عمــل آمده، تلفات 
پراکنده در جمعیت علفخواران منطقه رخ داده اســت که 
اکثر تلفات در کل و بزهای پیر بوده و در پایش به عمل آمده 
گروهی چند روز گذشته، تنها در یک دره متاسفانه ۶ لاشه 
تلف شــده، مشاهده شد که اغلب بالای ۹ سال بودند.وی با 

اشاره به تلفات مشاهده شده در زیستگاه و تعمیم آن به کل 
زیســتگاه های مستعد حضور گونه در پناهگاه مذکور گفت: 
پیش بینی می شود شــاهد کاهش درصدی از جمعیت در 
سرشماری سال جاری و در صورت ادامه روند در سال های 
بعد باشــیم.اکبری افزود: می توان مشــخصا از گرسنگی به 
عنوان علت اصلی از بیــن رفتن وحوش در پناهگاه نام برد 
و به منظور بررسی های تکمیلی درخصوص علت تلفات در 
پناهگاه، از یکی از لاشه های تازه، نمونه برداری انجام و تحویل 
دامپزشکی شد.وی اقدامات انجام شده توسط این اداره کل 
را برای برون رفت از این بحران با توجه به گستردگی وسعت 
منطقه، کمبود نیرو و اعتبارات کافی ندانســت و خواستار 

تقویت اعتبارات و نیز ابلاغ سریع اعتبارات خشکسالی استان 
برای کمک به عبور از بحران پیش آمده شد.پناهگاه حیات 
وحش نایبندان ســال ۱۳۷۴ با هدف حمایت از گونه های 
جانوری کمیاب مانند یوزپلنگ آســیایی و جبیر به عنوان 
منطقه شــکار ممنوع اعلام شــد و ۲۵ مهر سال ۱۳۸۰ با 
مصوبه شــماره ۲۰۰ شورای عالی حفاظت محیط زیست با 
عنوان پناهگاه حیات وحش نایبنــدان طبس به مجموعه 
مناطــق تحت مدیریت ســازمان حفاظت محیط زیســت 
پیوســت.این منطقه با وســعت یک میلیون و ۵۱۶ هزار و 
۹۹۳ هکتار بزرگترین پناهگاه حیات وحش کشور محسوب 
می شود و بخش عمده این پناهگاه را دشت تشکیل می دهد.

سخنگوی شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان با 
اشــاره به وضعیت بد منابع آبــی اصفهان به خصوص در 
غرب اســتان، گفت: در حال حاضر سد زاینده رود حدود 
۲۴۰ میلیون مترمکعــب آب دارد و اگر تا بعد از آذر ماه 
بارندگی نداشته باشیم، کاهش ذخیره سد بر کیفیت آب 

اثر می گذارد.
مهرداد خورســندی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص 
آخریــن وضعیت تامین آب شــرب اســتان، اظهار کرد: 
متاســفانه وضعیت منابع آبی اســتان مناســب نیست و 
مشکلات بسیاری در تامین آب شرب غرب استان داریم.
وی با اشاره به خشک شدن چشمه لنگان، گفت: در حال 
حاضر میزان آبدهی چشــمه لنگان بــه ۸۰ لیتر در ثانیه 
رســیده، در حالی که ظرفیت آبدهی آن طی اردیبهشت 
ماه، ۵۰ هزار لیتر در ثانیه بود.ســخنگوی شــرکت آب و 

فاضلاب استان اصفهان، افزود: در بویین میاندشت نیز به 
دلیل خشــک شدن رودخانه یلان، چاه های ۱۷ روستای 
آن بی آب شــده کــه روزانه حدود ۲۵۰ لیتر توســط ۵ 
دســتگاه تانکر در این روستاها آبرســانی سیار انجام می 
شود.وی همچنین به وضعیت بد منابع آبی گلپایگان اشاره 
کرد و گفت: متاسفانه منابع آبی گلپایگان نیز خشک شده 
و ذخیره سد گلپایگان بســیار افت کرده است، همچنین 
سهمیه آب خط لوله قمرود برای گلپایگان کاهش یافته و 
در حال حاضر حدود ۱۲ روستای آن با تانکر، آبرسانی می 
شود.خورســندی با تاکید بر اینکه در حال حاضر وضعیت 

منابع آبی اســتان خوب نیست، گفت: سد زاینده رود در 
حال حاضر حدود ۲۴۰ میلیــون مترمکعب ذخیره دارد.

وی درباره کاهش شــدید ذخیره ســد زاینده رود و تاثیر 
آن بر کیفیت آب شــرب، گفت: ســلامت آب شرب خط 
قرمز شرکت آبفا است و همواره نظارت کامل بر این مهم 
می شود، از ســوی دیگر مرکز بهداشت استان بر کیفیت 
آب شــرب اصفهان نظارت دارد.ســخنگوی شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان البته تاکید کرد: این میزان ذخیره 
ســد زاینده رود بر کیفیت آب شرب اثر نخواهد گذاشت 
مگر اینکه بعد از آذر ماه بارندگی نداشته باشیم، بنابراین 

با این حجم آبی، کیفیت آب همانند گذشــته است.وی با 
اشاره به اینکه مطابق پیش بینی هواشناسی پاییز امسال 
بارش های موثر از آذر ماه شــروع می شود، گفت: در مهر 
و آبان ماه وضعیت بارش ها مناســب نیست و پیش بینی 
می شــود حجم ســد زاینده رود تا پایان آبان ماه کاهش 
یابد.خورســندی با اشــاره به اینکه تنش آبی در اصفهان 
همچنــان ادامه دارد، افزود: به نظر می رســد گرمای هوا 
در ســاعات روز همچنان ادامه یابد و دمــای هوا به ۳۵ 
درجه برســد، البته در ساعات شب کمینه دما کاهش می 
یابد، البته امیدواریم مشکل خاصی برای تامین آب شرب 
اصفهان ایجاد نشــود.وی به مردم توصیه کرد با توجه به 
محدودیت منابع آبی اســتان همچنــان صرفه جویی در 
مصرف آب را داشــته باشند تا با بارش ها شرایط، اندکی 

بهبود یابد.

تولید برنج امســال به دلیل کمبود کشــت در شمال 
و خشکســالی کاهــش یافته و باعــث افزایش قیمت آن 
شده است.به گزارش ایســنا، این روز ها که قیمت بعضی 
از کالا های مهم در ســبد غذایی مــردم از جمله لبنیات 
و تخم مرغ رشــد سرســام آوری پیدا کرده است و هر روز 
خبر هــای مختلفی مبنی بــر افزایش قیمــت کالا ها به 
گوش می رســد برنج، این کالای پر مصــرف ایرانی نیز از 
قافله گرانی عقب نمانده اســت، به گونه ای که قیمت هر 
کیلو برنج ایرانی در ســال جاری بــه مرز ۵۰ هزار تومان 
رســیده اســت. این گرانی حتی موجــب افزایش قیمت 
برنج خارجی نیز شــده و قیمت آن را گرانتر کرده است.
به گفته مســئولین امر کاهش ســطح زیرکشت ناشی از 
شرایط خشکسالی در اســتان های شمالی کشور، افزایش 
هزینه های تولید و ممنوعیــت فصلی واردات برنج قیمت 
هر کیلوگرم برنج را نسبت به سال قبل ۴۵ درصد افزایش 
داده است که تمامی این مسائل منجر به کاهش استقبال 
مردم نســبت بــه خرید برنج در بازار شــده است.ســید 
حسینعلی شرف زاده رئیس اتحادیه صنف عمده فروشان 
مواد غذایی مشهد گفت: قیمت برنج ایرانی امسال نسبت 
به سال گذشــته ۴۵ درصد افزایش داشته است.او افزود: 
تولید برنج امســال به دلیل کمبود کشــت در شــمال و 
خشکسالی کاهش یافته است.رئیس اتحادیه صنف عمده 
فروشان مواد غذایی مشهد ادامه داد: چهار عامل اصلی بر 

این مســئله موثر است. از یک ماه و نیم قبل شرکت های 
بزرگ خرید های ســنگین و با حجم های زیاد را در مورد 
برنج آغاز کرده اند و این مسئله نظم بازار را به هم می زند. 
از طرفی دیگر تولید برنج در ســال جدید به دلیل کمبود 
کشــت در شمال، نامساعد بودن هوا و خشکسالی کاهش 
یافتــه است.شــرف زاده بیان کــرد: همچنین ممنوعیت 
فصلی ورود برنج خارجی به کشــور و افزایش هزینه های 
تولید از دیگر عوامل موثر بر افزایش قیمت برنج هســتند.
او تصریح کرد: برنج پاکســتانی در سال جاری حدود ۱۰ 
درصد افزایش قیمت داشته است. خرید برنج توسط مردم 
نسبت به گذشته کاهش پیدا کرده و نسبت به خرید برنج 

استقبال چندانی وجود ندارد.
رئیس اتحادیه صنف عمده فروشان مواد غذایی مشهد 
تاکید کــرد: در حال حاضر خرید برنج نســبت به مدت 
مشــابه ســال قبل ۵۰ درصد کاهش یافته است که این 
مســئله به دلیل افزایش قیمت برنج و کاهش توان مالی 
مردم در خرید است.شــرف زاده درباره تاثیر فروش برنج 
در بورس اظهار کرد: برنج کالایی اســت که به کارشناسی 
نیاز دارد و کیفیت آن بســیار متفاوت اســت. این مساله 
باید در عمل ســنجیده شود. باید منتظر عملکرد بورس و 
استقبال مردم باشیم. به نظر بنده با عرضه برنج در بورس 

قیمت خیلی کاهش پیدا نخواهــد کرد.او افزود: به دلیل 
گرانی برنج ایرانی اســتقبال مردم از برنج پاکستانی زیاد 
است و مشکلی در توزیع این برنج و موجودی آن در بازار 
وجــود ندارد.همچنین به تازگی حمیدرضا رجوعی رئیس 
اداره بازرگانی داخلی ســازمان صنعــت، معدن و تجارت 
خراســان رضوی در خصوص میزان برنج تخصیص یافته 
و توزیع شده در خراســان رضوی گفت: از ۱۰۰ هزار تن 
برنج پیشنهاد داده شده به کمیسیون تنظیم بازار کشور، 
سهم خراســان رضوی حدود ۷۰۰۰ الی ۸۰۰۰ تن است 
که تا کنــون و در طی دو مرحله ۵۰۰۰ تن برنج وارداتی 
به استان تخصیص داده شده و در حال توزیع است. حدود 
۴۰ درصد از ســهیمه برنج استان نیز باقی مانده است که 
این مقدار پس از اعلام کمیســیون تنظیم بازار، در سطح 
اســتان توزیع خواهد شد.او افزود: با توجه به اینکه قیمت 
برنج در ســطح بازار افزایش یافتــه، روند تخصیص برنج 
وارداتی نیز تشدید شده اســت و شرکت بازرگانی دولت 
ایران پیگیر برنامه ریزی و اعلام سهمیه اختصاصی برنج در 
هر استان است.همچنین عباس اخوان کارشناس مسئول 
نظارت بر کالا و خدمات سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراســان رضوی در خصوص افزایــش قیمت برنج گفت: 
از ابتدای ســال تا کنون در زمینه گرانفروشی برنج ۲۶۰ 

پرونده به ارزش ریالی بالغ بر ۳ میلیارد تومان در اســتان 
تشکیل شده است.او افزود: بالغ بر ۷۰ درصد برنج مصرفی 
در استان برنج پاکستانی است. برای مدیریت قیمت برنج 
در حوزه تنظیم بازار به اســتان ســهمیه هایی تخصیص 
یافته است. در حال حاضر برنج های هندی و تایلندی و ... 
در اســتان در حال توزیع هست.اخوان کارشناس مسئول 
نظارت بر کالا و خدمات سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراسان رضوی درمورد افزایش قیمت برنج گفت: امسال 
خشکســالی مزارع شــمال را هم تحت تاثیر قرار داده  و 
تولید برنج عملا نســبت به ســال قبل کمتر شده است. 
همچنیــن هزینه های تولید این محصول نیز نســبت به 
گذشــته افزایش پیدا کرده در نتیجه قیمت برنج افزایش 
پیدا کرده اســت.او افزود: در حال حاضر نظارت بر توزیع 
حواله هــای برنج تخصیص یافته در اســتان درحال انجام 
است.کارشناس مسئول نظارت بر کالا و خدمات سازمان 
صنعت، معدن و تجارت خراســان رضوی درباره خرید و 
فروش برنج در بورس و تاثیر آن بر قیمت برنج ادامه داد: 
بورس می تواند در شفاف سازی فرآیند های تامین، توزیع 
و نظارت کالا ها موثر باشــد به شــرطی که جوانب کار به 
خوبی ســنجیده شده باشد. درخصوص کالایی مانند برنج 
امید است که این مسئله به خوبی درنظر گرفته شده باشد 
و موجــب کنترل افزایش بی رویــه قیمت به دلیل حضور 

واسطه ها شود. در واقع رسالت بورس همین است.

برخی مدارس استان اصفهان گوششان به مصوبات ستاد کرونا بدهکار نیست!

اجبار به حضور دانش آموزان در برخی از مدارس

رئیس میراث فرهنگی داراب مطرح کرد

اهمیت ثبت جهانی دارابگرد

تالاب کانی برازان آغوشش را به روی مهمانان همیشگی بست

خشکسالی نفس حیات وحش پناهگاه نایبندان را به شماره انداخت

سخنگوی شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان هشدار داد

وضعیت بد منابع آبی استان اصفهان

برنج ایرانی با عطر گرانی در مشهد

دبی سنجی منهول های شبکه فاضلاب شهر اصفهان
 به صورت آنلاین

گروه شهرستانها: نخســتین بار در کشور امکان اندازه گیری سطح، سرعت، 
دما و حجم فاضلاب جاری در شبکه های فاضلاب شهر اصفهان به صورت بر خط 
فراهم شــد.مدیر دفتر سیستم های کنترل و انرژی فاضلاب شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان با اعلام این خبر گفت: در حال حاضر تجهیزات دبی سنجی در ۱۰ 
نقطه از شبکه جمع آوری و انتقال فاضلاب شهر اصفهان نصب شده که در کشور بی 
نظیر است.علیرضا زمان میرآبادی گفت: این سامانه شامل ۱۰ ایستگاه دبی سنجی 
ثابت و ۱۰ ایستگاه دبی سنجی متحرک است که امکان ثبت و تحلیل داده ها در 
مورد چگونگی هدایت شبکه فاضلاب شهر اصفهان را به کاربران  می دهد.وی افزود: 
تحلیل این داده ها از آن جهت مهم اســت که به ویژه هنگام بارندگی و ورود آب 
باران به شبکه جمع آوری و انتقال فاضلاب، امکان گزارش به سامانه ۱۲۲ و واحدهای 
رســیدگی به حوادث جهت برنامه ریزی برای هدایت جریان فاضلاب و جلوگیری 
از پس زدگی فاضلاب به داخل منازل را فراهم می ســازد.مدیر دفتر سیستم های 
کنترل و انرژی فاضلاب آبفای اســتان اصفهان با اشاره به لزوم پیشگیری از  پس 
زدگی فاضلاب خانگی در زمان بارندگی عنوان کرد: این سامانه امکان اعلام هشدار 
بالازدگی فاضلاب را می دهد تا در صورت بروز مشــکل، نسبت به رفع گرفتگی و 
ترمیم شبکه جمع آوری و انتقال فاضلاب اقدام شود.وی از دیگر مزایای دبی سنجی 
منهول های شــبکه فاضلاب را مدیریت حجــم ورودی تصفیه خانه های فاضلاب 

اعلام کرد.

تعویض الکتروموتور 6.6 کیلوولت واحد بخاری
در کم ترین زمان در نیروگاه شهید رجایی

گروه شهرستانها- ناهید نقدی: متخصصان نیروگاه شهید رجایی درکوتاه 
ترین زمان ممکن اقدام به تعویض الکتروموتور ۶.۶کیلو ولت واحد شماره۲ بخاری 
این نیروگاه نمودند.محمدرضا اکبری مدیر امور تعمیرات مکانیک نیروگاه بخار در 
توضیح فرآیند تعویض CWP واحد شــماره ۲ بخاری گفــت: با توجه به  ایجاد 
اشکال در الکتروموتور دستگاه CWP واحد شماره ۲ بخاری  به علت افزایش دما 
در یاتاقان »تراســت« آن، تجهیز فوق برای انجام تعمیرات از مدار خارج شدکه با 
توجه به نیاز مبرم شــبکه سراسری به انرژی الکتریکی، بلافاصله متخصصان توربو 
ژنراتــور نیروگاه بخار اقدام به تعویــض این تجهیز با CWP یدکی نمودند.اکبری 
افزود: پس از تعویض، این تجهیز تحت تعمیرات قرار گرفت که مشخص شد یاتاقان  
تراســت CWP  دچار آسیب دیدگی کلی شده اســت،  از این روی متخصصان 
تعمیرات، اقدام به تخلیه و تخریب یاتاقان تراست نموده و یاتاقان دیگری جایگزین 
آن کردند و در ادامه، یک قطعه دیگر این تجهیز هم که دچار آسیب دیدگی شده 
بود، درکارگاه  بخار و با انجام عملیات جوشــکاری و تراشــکاری، تعمیر شد.مدیر 
امور تعمیرات مکانیک نیروگاه بخار بیان داشــت: در ادامه این عملیات تعمیراتی، 
متخصصان امور الکتریک نیز بخــش های الکتریکی الکتروموتور CWP را  مورد 

بازبینی وتعمیر قرار دادند. 

سرعت بخشیدنِ بیش ازپیش به اجرای پروژه 
پیاده راه سازی خیابان »شهید تجلی« شهر کرمان

گروه شهرستانها:  بابــک جلالی؛ سرپرست شهرداری کرمان، بیست وچهارم 
شهریورماه در جلسه ای که با حضور نایب رئیس و جمعی از اعضای شورا، برخی از 
معاونان و مدیران شهری برگزار شد، با تأکید بر ضرورت رسیدگی هر چه سریع تر 
به درخواست  کسبۀ خیابان »شهید تجلی« و لحاظ کردن این درخواست ها در طرح 
پیاده راه ســازی خیابان »شهید تجلی«، گفت: این اصلاحات مغایرتی با طرح مورد 
تصویب اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان در سال ۱۳۹۸ 
ندارد و اصلاحات موردنظر، چیزی نیست که مورد مخالفت میراث فرهنگی باشد، اما 

برای جلوگیری از اختلاف، این موارد با میراث فرهنگی هماهنگ می شود.

۵ بیمارستان جنوب غرب، همچنان درگیر کرونا
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی آبادان با اشاره به آمار بالای موارد بستری، 
گفت: بیشترین معضل در این پیک، بالا بودن تعداد بیماران بد حال است که این امر 
موجب شده تعداد موارد فوتی بالا باشد.دکتر مهدی کریمی در گفت وگو با ایسنا، در 
خصوص وضعیت بیمارستان های جنوب غرب خوزستان، اظهار کرد: در حال حاضر 
روند موارد بستری کاهشی است و نسبت به دو سه هفته گذشته در شرایط بهتری 
قرار داریم.وی افزود: با وجود اینکه از قله پیک عبور کرده ایم اما همچنان روزانه ۲۵ 
تا ۳۰ بیمار جدید در بیمارستان ها بستری می شوند بنابراین هنوز آمار موارد بستری 
بالا است. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی آبادان گفت: همچنان پنج بیمارستان 
جنوب غرب خوزســتان درگیر کرونا هســتند و در تلاش هستیم بیمارستان های 
پذیرای این بیماران را کاهش دهیم.وی با اشاره به وحشی بودن سوش دلتا تصریح 
کرد: بیشترین معضل در این پیک، بالا بودن تعداد بیماران بد حال است که این امر 

موجب شده تعداد موارد فوتی بالا باشد.

سال بد تالاب صالحیه
مدیرکل حفاظت محیط زیســت البرز گفت: تــالاب صالحیه به دلیل کاهش 
بارندگی در ســال جاری و نرســیدن آب از رودخانه کردان تقریباً خشــک شده و 
هیچ آبی ندارد.فردین حکیمی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص آخرین وضعیت 
تالاب صالیحه، گفت: تالاب صالحیه به دلیل کاهش شــدید بارندگی ها در ســال 
جاری وضعیت خوبی ندارد و تقریباً خشــک شده و هیچ آبی ندارد.حکیمی افزود: 
بخشی از آب مورد نیاز این تالاب از رودخانه کردان تأمین می شد که به دلیل نیاز 
کشــاورزان، در مدت اخیر آب به سمت تالاب جریان نداشته است.وی در خصوص 
وعده هایی که برای اختصاص پســاب تصفیه شده به تالاب صالحیه داده شده بود 
هم گفت: اختصاص پساب باید با انجام کارشناسی های لازم صورت بگیرد تا تبعاتی 
به دنبال نداشــته باشد؛ بر همین اساس صندوق ملی محیط زیست مشغول انجام 
مطالعات لازم درباره این موضوع است.مدیرکل حفاظت محیط زیست البرز درباره 
وضعیت حیات وحش تالاب صالحیه هم اعلام کرد: بیشتر پرندگان اطراف تالاب از 
نوع مهاجر هســتند و وقتی تالاب آب نداشته باشد مسیر دیگری را برای مهاجرت 

انتخاب می کنند.

شروع به کار نخستین پمپ بنزین ساحلی کشور
 در بندرلنگه

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان از شروع به کار نخستین پمپ 
بنزین ســاحلی کشور در پی صدور دســتور ویژه قضایی خبر داد.به گزارش ایلنا از 
بندرعباس، مجتبی قهرمانی اظهار کرد: جایگاه ساحلی عرضه سوخت شهدای خلیج 
فارس در اسکله گشه بندرلنگه، که نخستین پمپ بنزین ساحلی کشور است به مدت 
یکسال پس از تکمیل به علت عدم تخصیص سوخت لازم ، تعطیل بود و خوشبختانه 
این مشکل با ورود دستگاه قضایی استان هرمزگان رفع شد.وی افزود: بر اساس آمار، 
حــدود ۳ هزار قایق صیادی در شهرســتان بندرلنگه و مناطق همجوار آن فعالیت 
می کنند که یکی از مهم ترین مشکلات آنها تأمین سوخت از جایگاه های شهری و 
حمل تا اسکله های صیادی بود و با راه اندازی این پمپ بنزین ساحلی بخش زیادی 
از این مشکلات برطرف خواهد شد.دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان هرمزگان 
تصریح کرد: دســتور تخصیص ســوخت و رفع موانع موجود برای راه اندازی پمپ 
بنزین ساحلی اسکله گشه بندرلنگه به منظور احقاق حقوق عامه و ارائه خدمات بهتر 
به صیادان شــریف این شهرستان صادر شده است و امیدواریم با این اقدام دستگاه 

قضایی، گامی در جهت رفع مشکلات این قشر سختکوش و پرتلاش برداشته شود.

تصویب طرح کریدور خلاق محور تبریز- سهند
طرح کریدور خلاق محور تبریز- ســهند در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه  
آذربایجان شــرقی تصویب شد.به گزارش خبرنگار ایلنا از تبریز، این طرح با هدف 
حفظ و احیای هویت فراشــهری تبریز و بر مبنای کاربری های فراشهری با گرایش 
گردشگری و دانش بنیان تدوین شــده است.استاندار آذربایجان شرقی درخصوص 
این طرح گفت: هرگونه ساخت وساز، تغییر کاربری و صدور مجوز در محور تبریز- 
سهند باید براســاس این طرح انجام شود.محمدرضا پورمحمدی با اشاره به برخی 
ساخت وســازهای غیرمجاز در این محور حتی قبل از افتتاح بزرگراه تبریز- سهند 
گفــت: با تصویــب این طرح از ساخت وســازهای غیرمجاز و ایجــاد کاربری های 
برنامه ریزی نشــده جلوگیری می شود.وی همچنین خواســتار توجه ویژه به سهم 
فعالیت های دانش بنیان در این طرح شد.طرح کریدور خلاق محور تبریز- سهند از 
مصوبات کارگروه امور زیربنایی، توسعه شهری و روستایی، آمایش سرزمین و محیط 
زیست استان بود که در این جلسه به تصویب رسید.چهار مورد دیگر از مصوبات این 
کارگروه ازجمله طرح جامع شهر میانه و اصلاح میدان ورودی شهر بستان آباد نیز 

در این جلسه تصویب شد.

اخبار کوتاه


